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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul vrea suspendarea contribuţiilor la Pilonul II în perioada iulie-decembrie/ UPDATE Ministrul Muncii: 
Este o soluţie a Comisiei de Prognoză. Nu suntem de acord cu ea 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele, ca „prioritate legislativă”, un „proiect de lege 
privind reglementarea pensiilor obligatorii administrate privat (Pilonul II)”, cu precizarea că în perioada 1 iulie - 31 
decembrie contribuţiile aferente acestuia vor fi suspendate. Ulterior, într-o intervenţie televizată, ministrul 
Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a transmis că suspendarea contribuţiilor este o soluţie propusă de Comisia de 
Prognoză, dar guvernul nu este de acord cu ea. 
"Este o soluţie a Comisiei de Prognoză, nu s-a transpus într-o OUG, nici nu se va transpune. Nu suntem de acord cu 
ea. Infirm categoric. Nu se va întâmpla pentru că trebuie să ajungă la Ministerul Muncii", a explicat Olguţa 
Vasilescu, la Antena 3. 
Reacţia ministrului Muncii vine după ce programul legislativ al Guvernului pe 2018 se menţionează că după 1 iulie 
contribuţiile CAS (respectiv contribuţiile de asigurări sociale aferente pensiei) „sunt încasate integral la buget”, cu 
„suspendarea contribuţiilor în perioada 1.07 - 31.12.2018”. În prezent, din sumele CAS pentru Pilonul I (sistemul 
pensiilor administrate de stat) se direcţionează automat 3,7% către Pilonul II. 
O altă prevedere a proiectului citat este că se va stabili o „contribuţie a angajatului în suma fixă de 84 de lei în 
primul an”, contribuţie care „creşte anual până la 125 de lei în anul 5” şi va fi „dedusă din impozitul pe venit”. 
Totodată, va exista şi o contribuţie a angajatorului „egală cu a angajatului şi dedusă din impozitul pe profit în 
funcţie de mărimea companiei (50, 25, 10 angajaţi)”, se mai arată în documentul guvernamental. 
Propunerea vine în condiţiile în care, începând din ianuarie 2018, contribuţiile de asigurări sociale (atât cele 
pentru pensii, cât şi cele pentru sănătate şi şomaj) au fost transferate integral de la angajator în sarcina 
angajatului. Angajatorul se mai ocupă, în continuare, doar de formalităţile contabile de reţinere şi plată a CAS, 
având de achitat doar o contribuţie la fondul de garantare a creanţelor salariale, de 0,25% din fondul propriu de 
salarii al companiei. 
Ultimele referiri la Pilonil II de pensii au stârnit o serie de controverse, pentru că neoficial s-a spus că acest sistem 
ori va fi „desfiinţat”, ori ar urma să nu mai primească - de la Pilonul I - contribuţiile stabilite prin lege. Aceste 
contribuţii au scăzut de la 5,1% în 2017 la 3,7% în 2018, în condiţiile în care pentru 2018 erau prevăzute să crească 
la 6%. Iată că în noul program legislativ este prevăzută suspendarea acestor contribuţii în perioada 1 iulie - 31 
decembrie 2018. 
 
Olguţa Vasilescu: Legea pensiilor va fi gata până la sfârşitul acestei sesiuni parlamentare 
Ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu, a declarat, dumincă seara, că legea pensiilor va fi gata până la finalul acestei 
sesiuni parlamentare, urmând ca în luna iulie actul normativ să intre în dezbatere publică. 
 
Întrebată care este termenul limită până când legea pensiilor va fi gata, ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu a 
spus: "La sfârşitul acestei sesiuni parlamentare şi cred că în luna iulie va putea intra în dezbatere". 
De asemenea, demnitarul a precizat că încă se fac calcule şi simulări referitoare la această lege. 
"Legea pensiilor este în lucru, în sensul că, la ora actuală, facem evaluarea pe această lege. Facem calcule cât mai 
exacte. Se lucrează din luna octombrie a anului trecut. Am avut întâlniri cu mediul universitar, cu foşti miniştrii ai 
Muncii care cunosc foarte bine legislaţia de pensii şi le-am solicitat şi dumnealor să şi spună punctul de vedere", a 
mai explicat Olguţa Vasilescu, la Antena 3. 
Programul legislativ al Guvernului: Încasările din impozitele pe pensii vor alimenta bugetele locale 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele un „proiect de lege pentru aprobarea Codului 
finanţelor publice locale”, care prevede includerea impozitului din pensii ca sursă de venituri la bugetele locale. 
Proiectul prevede „îmbunătăţirea sistemului de echilibrare a bugetelor locale prin creşterea cotelor defalcate din 
impozitul pe venit de la 71,5% la 100% şi a masei impozabile, prin includerea impozitului din pensii”. 
Venitul din pensii este impozabil, în prezent, numai pentru sumele care depăşesc 2.000 de lei, în sensul că - spre 
exemplu - la o pensie de 2.500 de lei se impozitează, cu 10%, numai suma de 500 de lei, adică partea din pensie 
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care depăşeşte 2.000 de lei. Aceste încasări, care acum constituie venituri la bugetul general, vor constitui, 
potrivit documentului citat, venituri la bugetele locale. 
Iniţiatorul proiectului va fi - potrivit Programului Legislativ - Ministerul Dezvoltării Regionale, iar ca termen de 
lansare este prevăzută luna iunie 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Demers fără precedent în România! Apel urgent către Guvern pentru a nu afecta Pilonul 2 de pensii private 
Intr-un demers fara precedent in Romania, cele mai importante organizatii de business advocacy, asociatii 
profesionale, institutii de piata, miscarea patronala, analisti financiari si reprezentanti ai consumatorilor de 
produse financiare si-au unit vocile pentru sustinerea unui Apel pentru mentinerea neschimbata a Pilonului II de 
pensii private. 
* 
Noi, organizațiile semnatare ale acestei scrisori, facem apel la Guvernul României pentru a menține neschimbată 
legislația și principiile de funcționare ale sistemului de pensii administrate privat (Pilonul II). În sprijinul acestei 
solicitări aducem concluziile studiilor internaționale, rezultatele celor 10 ani de Pilon II în România, precum și 
analizele pe care le-am realizat fiecare dintre noi cu privire la acest sistem. Predictibilitatea și stabilitatea 
legislativă sunt cruciale pentru succesul oricărui sistem de economisire pe termen lung menit să asigure 
prosperitatea la pensie a celor peste 7 milioane de români care contribuie la aceste fonduri. 
În urmă cu mai bine de 10 ani, România s-a aliniat la practica de peste un secol a țărilor dezvoltate prin 
reformarea sistemului public de pensii. Aceasta a presupus apariția fondurilor private de acumulare și capitalizare, 
prin care populația să poată economisi suplimentar, în conturi individuale, în vederea pensionării. Alinierea a 
reprezentat soluția la problemele similare, dar mult mai dramatice, cu care se confruntă România: declinul 
demografic deosebit de sever nu mai poate întreține un sistem de pensii de stat bazat exclusiv pe redistribuție și 
solidaritate inter-generațională. 
Populația României a scăzut cu cca. 3,5 milioane de locuitori în ultimii 30 de ani, la această involuție contribuind 
atât sporul natural negativ cât și fenomenul emigrației. Declinul demografic a fost însoțit de o înrăutățire severă a 
ratei de dependență demografică (raportul vârstnici / activi), vizibilă în piramida vârstelor. Prognozele 
demografice ale ONU confirmă cu prisosință aceste tendințe: România va înregistra a șaptea cea mai drastică 
reducere a populației la nivel mondial, urmând să piardă încă 3,3 milioane de locuitori până în anul 2050. Faptul 
că tot mai puțini oameni activi vor trebui să susțină un număr tot mai mare de pensionari, va pune o presiune 
extremă pe finanțele publice ale țării. Aceste evoluții statistice confirmă că motivele pentru care a fost aplicată 
reforma pensiilor private acum 10 ani nu doar că au rămas valabile, ci chiar s-au acutizat în ultimii ani. 
Soluția unui sistem de pensii pe trei piloni pusă în aplicare acum 10 ani este fără doar și poate o poveste de 
succes. Gradul înalt de reglementare, transparența și randamentele investiționale deosebite au primit o largă 
recunoaștere internațională de la instituții precum BetterFinance, BERD sau OECD. Astfel, o analiză realizată de 
OECD în 2017 plasează Pilonul II din România pe locul 2 dintre 38 de state analizate în termeni de randamente 
reale (ajustate cu inflația) în perioada 2008-2016. În cei 10 ani, fondurile private din România au obținut peste 7 
miliarde de lei prin investirea celor 35 de miliarde primite în administrare, în condițiile unor restricții investiționale 
semnificative, impuse de legislație. 
Al doilea beneficiu major al existenței Pilonului II de pensii private a fost dezvoltarea semnificativă a piețelor 
financiare locale. Peste 90% din activele fondurilor de pensii de Pilon II sunt investite în România, contribuind la 
finanțarea datoriei publice, la creșterea economică și la crearea de locuri de muncă. În prezent, fondurile de 
pensii private din România sunt principalul investitor instituțional din țară. La Bursa de Valori de la București, 
fondurile de pensii au dețineri de cca. 1,9 mld. EUR, adică 20% din acțiunile liber tranzacționate, asigurând 15% 
din lichiditate. Peste 30 de companii românești beneficiază de finanțare grație implicării Pilonului II, iar instituțiile 
pieței, inclusiv creșterea nivelului de guvernantă corporativă, au avut de câștigat în tot acest timp. Listările la 
bursă ale firmelor private și de stat ar fi fost de neimaginat fără aportul fondurilor de pensii private, care au 
asigurat o contribuție importantă a capitalului românesc. 
Utilitatea și performanța sistemului de pensii private din România au fost remarcate și de experții Comisiei 
Europene, care au analizat situația Pilonului II în cel mai recent raport de țară privind România, publicat în 2018. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Comisia Europeană se referă în mod negativ la reducerea contribuției virate Pilonului II de la 5,1% la 3,75%, 
operată la finele anului 2017, despre care afirmă că a fost „motivată de probleme fiscale pe termen scurt, fără 
legătură cu performanța bună a fondurilor de pensii private” și că „este de natură să afecteze sistemul de pensii în 
general și piața de capital a României”. „De asemenea, această modificare va duce la reducerea gradului de 
diversificare a venitului românilor la vârsta pensionării. În același timp, măsura ar putea avea implicații negative 
asupra piețelor financiare”, notează raportul de țară al Comisiei Europene. 
Având în vedere cele menționate mai sus, reiterăm faptul că menținerea legislației și arhitecturii actuale a 
Pilonului II, fără alte modificări, reprezintă unica soluție potrivită în prezent, urmând ca pe viitor să se găsească 
soluții pentru recuperarea decalajului de contribuții cauzat de întârzierile în respectarea calendarului stabilit de 
lege, precum și a reducerii de la finalul anului 2017. Numai astfel se poate asigura atât prosperitateaa viitoare a 
românilor, cât și agregarea rapidă a capitalului românesc capabil să finanțeze dezvoltarea României. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul provoacă REVOLTĂ: Încasările din impozitele pe pensii vor alimenta bugetele locale 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele un „proiect de lege pentru aprobarea Codului 
finanțelor publice locale”, care prevede includerea impozitului din pensii ca sursă de venituri la bugetele locale. 
Proiectul prevede „îmbunătățirea sistemului de echilibrare a bugetelor locale prin creșterea cotelor defalcate din 
impozitul pe venit de la 71,5% la 100% şi a masei impozabile, prin includerea impozitului din pensii”, scrie 
mediafax.ro. 
Venitul din pensii este impozabil, în prezent, numai pentru sumele care depășesc 2.000 de lei, în sensul că - spre 
exemplu - la o pensie de 2.500 de lei se impozitează, cu 10%, numai suma de 500 de lei, adică partea din pensie 
care depășește 2.000 de lei. Aceste încasări, care acum constituie venituri la bugetul general, vor constitui, 
potrivit documentului citat, venituri la bugetele locale. 
Inițiatorul proiectului va fi - potrivit Programului Legislativ - Ministerul Dezvoltării Regionale, iar ca termen de 
lansare este prevăzută luna iunie 2018. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Muncii acuză BNR-ul că fuge de responsabilitate: Stabilea ţinta pentru inflaţie şi îşi asuma această 
ţintă. Anul acesta, văd ca a căzut în sarcina Guvernului 
Ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu, a declarat, duminică seara, că întotdeauna inflaţia a fost stabilită de către 
Banca Naţională a României (BNR), mai puţin în acest an, când fuge de această responsabilitate, căzând în sarcina 
Guvernului. 
"Eu am spus-o cu foarte multe ocazii că, în anul 2009, BNR-ul îşi stabilea ţinta pentru inflaţie şi tot BNR-ul îşi 
asuma această ţintă. Anul acesta, văd ca a căzut în sarcina Guvernului şi BNR fuge de răspundere. Consideră că nu 
mai este în sarcina lui sau cel puţin asta comunică. Toată lumea o dă pe Guvern, dar întotdeauna, ţinta inflaţiei 
este stabilită de Banca Naţională. Noi aveam un singur lucru pentru a menţine economia, cel mai important 
pentru inflaţie era sa nu ajungem cu deficit peste 3%, iar deficitul a fost de 2,98%. Guvernul şi-a atins ţinta care 
era în sarcina sa", a declarat ministrul Muncii, Olguţa Vasilescu, la Antena 3. 
Potrivit Institutul Naţional de Statistică (INS), media generală a scumpirilor - inflaţia - a urcat în luna aprilie 2018 la 
5,2% faţă de aprilie 2017, înregistrând un record al ultimilor 5 ani, iar faţă de luna martie 2018 creşterea a fost, în 
aprilie, de 0,5%. 
O rată anualizată a inflaţiei de 5,2% nu a mai fost consemnată din luna aprilie a anului 2013. 
Potrivit INS, rata medie a inflaţiei în ultimele 12 luni (aprilie 2017 - aprilie 2018) faţă de precedentele 12 luni 
(aprilie 2016 - aprilie 2017), calculată pe baza IPC, a fost de 2,8%. 
Determinată pe baza IAPC, rata medie a fost, în aprilie, de 4,3%. 
Creşterile anualizate de preţuri au fost, în aprilie, de 4% la mărfurile alimentare, de 7,2% la mărfuri nealimentare 
şi de 2,8% la servicii. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat uşor, de la 3,5% la 3,6% prognoza de inflaţie pentru luna decembrie 
2018, menţinând-o la 3% pe cea pentru decembrie 2019. Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a explicat că 
majorarea salariilor este inevitabilă, dar se va reflecta în preţuri. 
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„Nu cred că cineva mai poate opri creşterile de salarii în România, putem doar să le temperăm. Banca Naţională 
nu se împotriveşte creşterilor de salarii, dar cerem de fiecare dată atenţie şi iar atenţie. Cum vreţi să-i oprim pe 
medici să plece, dacă nu le mărim salariile? Cum să oprim corupţia în spitale, dacă nu prin creşteri de salarii? Dar 
trebuie să fim atenţi, că majorările de salarii, create de tensiunile de pe piaţa muncii, se vor reflecta mai devreme 
sau mai târziu în preţuri”, a spus, săptămâna trecută, Mugur Isărescu, la conferinţa de prezentare a Raportului 
asupra inflaţiei pe trimestrul I 2018. 
În ediţia anterioară a Raportului, prognoza de inflaţie pentru decembrie 2018 era de 3,5%, cu un vârf de 5% în 
trimestrul II; în actuala ediţie, prognoza pentru decembrie este de 3,6%, cu oscilaţii în jurul valorii de 5% în 
trimestrele II şi III, urmată de o temperare în trimestrul IV. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Institutul Național de Statistică anunță cifrele: piața muncii este în declin. Patronii nu găsesc angajați 
Numărul locurilor de muncă vacante a fost de 58.400, în creştere cu 3.700 faţă de trimestrul anterior. Comparativ 
cu acelaşi trimestru din 2017 numărul locurilor de muncă vacante a scăzut cu 3.800, arată datele comunicate luni 
de Institutul Național de Statistică (INS). 
„În trimestrul I 2018, rata locurilor de muncă vacante a fost de 1,2%, în creştere cu 0,07 puncte procentuale faţă 
de trimestrul precedent. Cele mai mari rate ale locurilor de muncă vacante s-au înregistrat în alte activităţi de 
servicii (2,95%), în administraţia publică (2,65%), respectiv în sănătate şi asistenţă socială (2,07%). În industria 
prelucrătoare s-a concentrat puţin peste o pătrime din numărul total al locurilor de muncă vacante (15,1 mii 
locuri vacante), iar rata a luat valoarea de 1,26%”, se arată într-un comunicat al INS. 
Sectorul bugetar a însumat aproape 29% din numărul total al locurilor de muncă vacante. Astfel, 7.200 de locuri 
vacante se regăsesc în administraţia publică, 66.900 în sănătate şi asistenţă socială, respectiv 2.700 în învăţământ. 
La polul opus, cele mai mici valori atât ale ratei, cât şi ale numărului locurilor de muncă vacante s-au regăsit în 
industria extractivă (0,10%, respectiv 50). 
Prin comparaţie cu trimestrul precedent, cele mai relevante creşteri ale ratei locurilor de muncă vacante s-au 
regăsit în tranzacţii imobiliare (+0,6 puncte procentuale), urmate de alte activităţi de servicii (+0,43 puncte 
procentuale), respectiv de informaţii şi comunicaţii (+0,37 puncte procentuale). 
În ceea ce priveşte numărul locurilor de muncă vacante creşteri mai relevante s-au observat în construcţii (+800 
de locuri vacante), informaţii şi comunicaţii (+700), respectiv activităţi de servicii administrative şi servicii suport 
(+600). La polul opus, cele mai semnificative scăderi atât ale ratei, cât şi ale numărului locurilor de muncă vacante 
s-au înregistrat în activităţile de sănătate şi asistenţă socială (-0,33 puncte procentuale, respectiv -1.000 de locuri 
vacante). 
Faţă de acelaşi trimestru al anului anterior, cele mai semnificative creşteri ale ratei locurilor de muncă vacante s-
au observat în tranzacţii imobiliare (+0,49 puncte procentuale), informaţii şi comunicaţii (+0,42 puncte 
procentuale), respectiv alte activităţi de servicii (+0,36 puncte procentuale). În ceea ce priveşte numărul locurilor 
de muncă vacante cele mai importante creşteri au fost în comerţ (+1.100 de locuri vacante), informaţii şi 
comunicaţii, respectiv transport şi depozitare (+800 locuri vacante pentru fiecare în parte). 
La polul opus, cu cele mai relevante scăderi atât ale ratei, cât şi ale numărului locurilor de muncă vacante s-au 
regăsit administraţia publică (-1,3 puncte procentuale, respectiv -3.200 de locuri vacante), respectiv sănătatea şi 
asistenţa socială (-0,95 puncte procentuale, respectiv -3.000). 
Faţă de acelaşi trimestru al anului anterior s-au înregistrat în special scăderi ale ratei locurilor de muncă vacante, 
cele mai relevante regăsindu-se în ocupaţiile de lucrători calificaţi în agricultură, silvicultură şi pescuit (-0,37 
puncte procentuale), respectiv de specialişti în diverse domenii de activitate (-0,23 puncte procentuale). În ceea 
ce priveşte numărul locurilor de muncă vacante cea mai importantă scădere s-a observat pentru ocupaţiile de 
specialişti în diverse domenii de activitate (-2.000 de locuri vacante). 
Potrivit INS, cea mai semnificativă creştere atât a ratei, cât şi a numărului locurilor de muncă vacante s-a 
înregistrat în rândul ocupaţiilor de muncitori necalificaţi (+0,04 puncte procentuale, respectiv +400 de locuri 
vacante). 
În trimestrul I 2018, cea mai mare cerere de forţă de muncă salariată exprimată de angajatori atât prin 
intermediul ratei, cât şi a numărului locurilor de muncă vacante a fost pentru ocupaţiile de specialişti în diverse 
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domenii de activitate (1,57%, respectiv 16.500 de locuri vacante), iar cele mai mici valori s-au înregistrat pentru 
ocupaţiile de lucrători calificaţi în agricultură, silvicultură şi pescuit (0,39%, respectiv 100 de locuri vacante) şi de 
membri ai corpului legislativ, ai executivului, înalţi conducători ai administraţiei publice, conducători şi funcţionari 
superiori (0,67%, respectiv 2.300 de locuri vacante). 
În terminologia statisticienilor, rata locurilor de muncă vacante reprezintă „raportul dintre numărul locurilor de 
muncă vacante şi numărul total al locurilor de muncă (ocupate şi vacante, exclusiv cele blocate sau destinate 
numai promovării în interiorul întreprinderii sau instituţiei), exprimat procentual”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministerul Finanţelor amană cu încă trei luni dotarea magazinelor cu case de marcat electronice 
Ministerul Finanţelor Publice va acorda un termen suplimentar pentru dotarea operatorilor economici cu aparate 
de marcat electronice fiscale, pentru a nu fi sancţionaţi, până la 1 septembrie pentru contribuabilii mari şi mijlocii 
şi până la 1 noiembrie pentru cei mici, se arată într-un comunicat. 
„Ministerul Finanţelor Publice pune în dezbatere un proiect de act normativ pentru suspendarea aplicării unor 
dispoziţii şi prelungirea unui termen prevăzut de Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 28/1999 privind obligaţia 
operatorilor economici de a utiliza aparate de marcat electronice fiscale, precum şi pentru modificarea şi 
completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 64/2007 privind datoria publică”, precizează ministerul. 
Documentul precizează că „proiectul prevede amânarea cu trei luni a aplicării sancţiunii prevăzută de lege pentru 
nedotarea cu noile aparate de marcat electronice fiscale, pentru a permite operatorilor economici să 
achiziţioneze, să fiscalizeze şi să testeze aparatele de marcat cu jurnal electronic” 
Ministerul Finanţelor precizează că pentru a nu fi sancţionaţi, contribuabili mari sau mijlocii îşi pot dota mgazinele 
cu case de marcat până la 1 septembrie 2018 în loc de 1 iunie 2018, iar în ceea ce priveşte contribuabilii mici, 
sancţiunea se aplică de la 1 noiembrie 2018 în loc de 1 august 2018, iar după expirarea acestor intervale, 
sancţiunea poate fi aplicată doar pentru faptele săvârşite începând cu 1 septembrie 2018, respectiv 1 noiembrie 
2018, după caz. 
„De asemenea, se amână cu trei luni, până la 1 noiembrie 2018, aplicarea sancţiunii prevăzută de lege pentru 
comercializarea de către distribuitorii autorizaţi a vechilor aparate de marcat, astfel încât, dacă va fi cazul, 
operatorii economici care îşi deschid noi afaceri sau puncte de lucru să poată achiziţiona un aparat de marcat, în 
caz contrar aceştia riscând blocarea activităţii”, precizează ministerul. 
„Totodată, se prelungeşte cu trei luni, până la data de 31 octombrie 2018, termenul limită până la care îşi menţin 
valabilitatea avizele/autorizaţiile privind distribuţia aparatelor de marcat electronice fiscale dotate cu rolă jurnal, 
termenul în vigoare fiind 31 iulie 2018”, arată comunicatul. 
Autoritatea menţionează că în perioada de graţie, organele de control urmează să realizeze acţiuni cu caracter 
preventiv şi de îndrumare. 
Potrivit Ministerului Finanţelor Publice, promovarea actului normativ este determinată în principal de întârzierile 
producătorilor şi distribuitorilor în pregătirea prototipurilor de aparate de marcat electronice fiscale cu jurnal 
electronic şi, implicit, de întârzierile în depunerea acestora împreună cu documentaţia aferentă pentru avizare 
tehnică la Institutul Naţional de Cercetare Dezvoltare în Informatică, procesele de implementare a noilor aparate 
de marcat, ulterioare avizării tehnice a prototipurilor, respectiv autorizarea distribuitorilor, producţia noilor 
modele, aprovizionarea distribuitorilor, achiziţia aparatelor de marcat şi fiscalizarea acestora, care necesită mai 
mult timp şi fac imposibilă punerea pe piaţă a aparatelor de marcat până la termenele prevăzute de lege pentru 
dotarea operatorilor economici. 
Un alt motiv pentru care Ministerul acordă prelungiri este posibilitatea punerii în pericol a activităţii operatorilor 
economici, în condiţiile în care prevederea legală în vigoare le interzice începând cu 1 iunie, respectiv 1 august, să 
utilizeze actualele case de marcat, iar aceştia nu pot, din motive care nu le sunt imputabile, să se doteze cu noile 
aparate de marcat electronice fiscale cu jurnal electronic riscând în plus şi aplicarea unor sancţiuni drastice. 
De asemenea, proiectul de ordonanţă de urgenţă vizează diversificarea canalelor de distribuţie şi flexibilizarea 
procesului de vânzare a titlurilor de stat emise de MFP pentru populaţie prin intermediul unor instituţii cu 
infrastructură şi cu reţea de acoperire la nivel naţional. 
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„Astfel, va fi autorizată Compania Naţională Poşta Română în vederea tranzacţionării titlurilor de stat către 
populaţie, urmând ca, ulterior, să fie aprobate normele tehnice de aplicare, instrucţiunile detaliate de vânzare şi 
plata obligaţiilor la scadenţă pentru aceste titluri de stat, similare cu cele în vigoare pentru unităţile Trezoreriei 
Statului”, arată comunicatul. 
„În anul 2018, Ministerul Finanţelor Publice va derula o campanie de informare şi promovare a emisiunilor 
planificate. Plafonul indicativ pentru acest an este de aproximativ 4 miliarde de lei. Emisiunile de titluri de stat 
destinate populaţiei în cadrul Programului TEZAUR ediţia Centenar vor fi emise pe maturităţi de termen mediu. 
Nivelul dobânzii va fi stabilit prin raportare la randamentul titlurilor de stat cotate pe piaţa interbancară pentru 
maturitatea respectivă”, arată documentul 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Program legislativ: Guvernul vrea să acorde ajutoare de stat investitorilor în zone cu şomaj ridicat, dar şi 
pentru construcţia de locuinţe de serviciu 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele, ca „prioritate legislativă”, un proiect de lege pentru 
„instituirea schemei de ajutor de stat pentru construcţia de locuinţe de serviciu”. 
Proiectul are ca scop „reducerea deficitului de forţă de muncă din marile centre economice ale României, 
stimularea ocupării şi a investiţiilor prin mobilitatea forţei de muncă (cazare pentru forţa de muncă atrasă din alte 
localităti)”, se arată în documentul guvernamental. 
Potrivit proiectului, condiţiile de acordare a ajutorului de stat vor fi, în principiu, următoarele: 
- 50% din suma solicitată pentru un complex de locuinţe, până la maxim 15.000 euro pentru un apartament (1-2 
camere), reprezintă ajutor nerambursabil plătit, în cadrul schemei, la recepţia finală a complexului; 
- 50% reprezintă sursa privată (efortul investitorului sau partenerului privat, dacă se fac locuinţe de serviciu 
pentru profesori şi medici), care va beneficia de garanţia statului, dacă se va atrage prin creditare de către 
investitor; 
- dacă se adoptă varianta PPP (n.n.- parteneriatul public-privat), în unitatea de proiect sursa publică va reprezenta 
cel mult 49%; 
- partenerul privat trebuie să demonstreze capacitatea de asigurare a cofinanţării investiţiei, acesta trebuind să nu 
fie în dificultate, în conformitate cu legislaţia în vigoare. 
În argumentaţia lor, iniţiatorii Programului Legislativ al Guvernului menţionează că „inventarul investiţiilor private 
anunţate a fi realizate în anul 2018 arată că valoarea acestora se ridică la circa două miliarde de euro, dintr-un 
total de 5,5 miliarde de euro în perioada 2018-2020; realizarea acestor investiţii înseamnă aproximativ reducerea 
deficitului de forţă de muncă din marile centre economice ale României, stimularea ocupării şi a investiţiilor prin 
mobilitatea forţei de muncă (cazare pentru forţa de muncă atrasă din alte localităţi)”. Iar realizarea acestor 
investiţii „înseamnă aproximativ crearea a circa 20.000 de noi locuri de muncă” şi toate acestea vor necesita 
recrutare sau cheltuieli de pregătire profesională. De asemenea, „facilitatea de cazare va reduce costurile”. 
Pentru o evaluare a schemei de ajutor de stat, se consideră că circa 20% dintre cei care vor ocupa locurile de 
muncă nou-create vor avea nevoie de spaţii de locuit, în condiţiile în care nu posedă spaţii de locuit în zona 
respectivă sau la o distanţă mai mică de 50 km faţă de aceasta. 
„Din evaluări rezultă că este necesar a se construi un număr de 5.000 de locuinţe de serviciu în perioada 2018-
2020. Dacă luăm în calcul preţul mediu la nivel naţional de 30.000 de euro, echivalentul a cca. 138.000 de lei 
pentru un apartament de două camere cu o suprafaţă de 42 mp, ar fi necesară o investiţie de cca. 150 de milioane 
de euro (cca. 690 de milioane de lei) pentru o perioadă de trei ani, pentru cele 5.000 de locuinţe”, estimează 
autorii documentului guvernamental. 
Program legislativ: Guvernul va acorda ajutoare de stat investitorilor în zone cu şomaj ridicat 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele, ca „prioritate legislativă”, un proiect de lege pentru 
„instituirea schemei de ajutor de stat pentru creşterea gradului de ocupare în zonele cu şomaj ridicat”, respectiv 
de peste 5%. 
 
„Schema are caracter complex, fiind destinată investiţiilor în zone cu şomaj ridicat, respectiv mai mare de 5%. Se 
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are în vedere compensarea cheltuielilor pentru locurile de muncă din respectiva investiţie, numai dacă angajaţii 
au salarii superioare câştigului salarial mediu brut lunar pe economie”, se arată în documentul guvernamental. 
Schema de ajutor de stat va avea în vedere „susţinerea afacerii până la maxim 100.000 de euro, din care 50% 
urmează să fie acoperite prin ajutor nerambursabil plătit de la buget doar pentru acoperirea salariilor angajaţilor, 
aferent noilor locuri de muncă create”. 
De asemenea, instituirea schemei de ajutor de stat mai vizează şi „garanţia statului pentru efortul financiar al 
angajatorului acoperit prin credit pentru 50% din plafonul maxim de 100.000 de euro”, arată proiectul citat. 
Iniţiatorul proiectului va fi - potrivit Programului Legislativ - Secretariatul General al Guvernului, iar ca termen de 
lansare este prevăzută luna mai 2018. 
Iniţiatorul proiectului va fi - potrivit Programului Legislativ - Secretariatul General al Guvernului, iar ca termen de 
lansare este prevăzută luna mai 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Program legislativ: Guvernul va acorda împrumuturi fără dobândă tinerilor, chiar şi celor fără venit 
Programul legislativ al Guvernului pe 2018 include între altele, ca „prioritate legislativă”, un proiect de lege pentru 
instituirea schemei de ajutor de stat „Împrumuturi fără dobândă pentru tineri”, menţionând că nu este nevoie ca 
tinerii beneficiari să aibă venituri. 
Programul are ca scop „facilitarea accesului la finanţare pentru tinerii sub 26 de ani care nu au un loc de muncă 
sau care sunt în perioadă studiilor”, valoarea maximă a creditului fiind de „40.000 de lei”, arată documentul citat. 
Potrivit proiectului, garanţia statului va fi de 80% şi se va acorda „prin Fondul de Garantare” (cel mai probabil, prin 
Fondul de Garantare a Creditelor pentru IMM -n.n.) şi „nu este nevoie ca tinerii să aibă venituri”. 
Acelaşi proiect mai prevede că rata dobânzii va fi calculată după formula „ROBOR 3M plus 2%”, iar dobânda „este 
subvenţionată de stat”, durata creditului va fi de 5 ani. 

 
„Destinaţia împrumutului va fi acoperirea nevoilor unui tânăr: educaţie, sănătate, cultură, sport”, se mai arată în 
documentul guvernamental. Iniţiator este - potrivit Programului Legislativ - Secretariatul General al Guvernului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PROTEST MASIV al judecătorilor și procurorilor: Au ieșit pe treptele Curţii de Apel din București  
Aproximativ 100 de procurori şi judecători protestează în tăcere, sâmbătă după-amiază, pe treptele Curţii de Apel 
din Capitală faţă de modificările aduse legilor justiţiei şi faţă de începerea acestui proces legislativ fără obţinerea 
unui aviz din partea Comisiei de la Veneţia. Vineri, Procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov au cerut 
suspendarea oricăror decizii din partea CCR sau din partea celorlalţi factori implicaţi în procesul legislativ cu 
privire la legile justiţiei până la emiterea avizului Comisiei de la Veneţia şi respectarea întocmai a recomandărilor 
GRECO. 
Magistraţii s-au adunat pe treptele Curţii de Apel în jurul orei 17.00, afişând pancarte cu mesaje precum "Pentru o 
justiţie independentă”, "Avizul Comisiei de la Veneţia”, "Principiul separaţiei şi echilibrului puterilor în stat” sau 
"Conformarea obligatoriei cu recomandările GRECO”. 
Protestul se desfăşoară în tăcere, fiind organizat de către Forumul Judecătorilor. Marţi, asociaţia şi-a anunţat 
retragerea de la lucrările Comisiei parlamentare speciale pentru legile justiţiei şi a solicitat Consiliului Superior al 
Magistraturii să constate că unele amendamente la Codurile penale aduc atingere independenţei, prestigiului şi 
credibilităţii justiţiei, cu consecinţa subminării autorităţii acesteia. 
Vineri, procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov au cerut suspendarea oricăror decizii din partea CCR 
sau din partea celorlalţi factori implicaţi în procesul legislativ cu privire la legile justiţiei până la emiterea avizului 
Comisiei de la Veneţia şi respectarea întocmai a recomandărilor GRECO, ei spunând că tratatele internaţionale la 
care România este parte sunt obligatorii şi se aplică cu prioritate, în faţa normelor legale interne, astfel că şi 
recomandărilre GRECO sunt obligatorii pentru legiuitorul român. 
”În unanimitate, Adunarea Generală a Procurorilor din cadrul Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov a 
formulat următoarele consideraţii şi solicitări: suspendarea oricăror altor decizii din partea Curţii Constituţionale a 
României sau din partea celorlalţi factori implicaţi în procesul legislativ cu privire la legile justiţiei până la emiterea 
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avizului Comisiei de la Veneţia, organism consultativ al Consiliului Europei, dreptul UE aplicându-se cu prioritate în 
faţa dreptului naţional, chiar şi în faţa Constituţiei; respectarea întocmai a recomandărilor emise de GRECO cu 
privire la legile justiţiei. În conformitate cu prevederile Constituţiei României, Tratatele internaţionale la care 
România este parte sunt obligatorii şi se aplică cu prioritate, în faţa normelor legale interne, astfel că, implicit şi 
recomandărilre GRECO sunt obligatorii pentru legiuitorul român”, se arată într-un comunicat transmis vineri de 
Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Braşov, la finalul Adunării Generale a procurorilor Parchetului de pe lângă 
Judecătoria Braşov. 
Procurorii braşoveni cer şi sesizarea Comisiei de la Veneţia cu privire la proiectele de modificare a Codurilor 
penale şi suspendarea oricăror dezbateri până la emiterea avizului consultativ de către Comisie. 
Procurorii din Braşov mai spun că după emiterea avizului de către Comisia de la Veneţia atât cu privire la legile 
justiţiei, cât şi la modificările Codurilor penale să aibă loc o consultare reală a magistraţilor prin Adunările 
Generale cu privire la modificările legislative propuse, iar dezbaterile să aibă un caracter efectiv, în care fiecare 
text legal să fie discutat, analizat pe larg, nu în bloc, "experienţa anterioară a procedurilor legislative privind legile 
justiţiei care au fost constatate neconstituţionale de două ori fiind edificatoare cu privire la efectele negative pe 
care le are adoptarea unor texte legale în grabă şi cu nesocotirea opiniei specialiştilor în drept şi a practicienilor". 
De asemenea, procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov mai cer să fie luate în considerare avizele 
negative emise până acum de Consiliul Superior al magistraturii. 
”Procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov se delimitează de Asociaţia Magistraţilor din România 
(AMR) şi Uniunea Naţională a Judecătorilor din România (UNJR), ideile exprimate de persoane din conducerea 
acestor asociaţii reprezentând opinii personale, nicidecum opinia majoritară a corpului magistraţilor. Procurorii 
Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov susţin demersurile întreprinse de Asociaţia Procurorilor din România şi 
de Asociaţia Forumul Judecătorilor din România, întrucât acestea converg cu opiniile şi punctele de vedere ale 
procurorilor din această unitate de parchet”, mai spun procurorii braşoveni în comunicatul citat. 
Ei comentează şi declaraţiile ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, privind existenţa represiunii nedrepte în cazurile 
în care a fost luată măsura arestării preventive, dar ulterior a fost dispusă soluţia achitării, în contextul anunţului 
privind intenţia de a dispune întocmirea unei evidenţe a cazurilor de acest gen, cu nominalizarea procurorilor care 
au făcut ancheta. 
”Consideraţiile făcute de ministrul Justiţiei în spaţiul public sunt inacceptabile într-un stat de drept, solicitarea 
unor liste de magistraţi consideraţi de ministru abuzivi doar pentru că unele dosare s-au soldat cu o soluţie de 
achitare (soluţie absolut normală într-un sistem de drept democratic, indicele achitărilor în UE fiind de 25%, cu 
mult peste procentajul din România), reprezentând o gravă ingerinţă în actul de justiţie, amintind mai degrabă de 
noţiunea de <> decât de un stat european, în care domnia dreptului este unul din principiile fundamentale ale 
funcţionării societăţii. Prin urmare, solicităm CSM analizarea de urgenţă a conduitei publice a ministrului Justiţiei, 
Tudorel Toader, în conformitate cu atribuţia constituţională a Consiliului de garant al independenţei sistemului 
judiciar şi luarea măsurilor legale în consecinţă”, afirmă procurorii braşoveni. 
Totodată, propunerii braşoveni se declară idignaţi de propunerile legislative care plasează magistratul pe picior de 
egalitate cu membrii clanurilor interlope, pornind de la prezumţia absolută că toţi magistraţii comit abuzuri, 
precum şi faţă de numeroasele texte legislative care se propun a fi introduse şi care reglementează o serie de 
infracţiuni noi destinate exclusiv magistraţilor, în condiţiile în care Codul Penal conţine deja o serie de infracţiuni 
care să poată fi reţinute în cazul încălcării legii de către magistraţi. 
Într-un mesaj postat sâmbătă dimineaţă pe Facebook, ministrul Justiţiei răspunde punctual, invocând diverse 
articole de lege, solicitărilor formulate de procurorii braşoveni la finalul Adunării Generale a procurorilor 
Parchetului Judecătoriei Braşov. 
Cu privire la cererea procurorilor braşoveni de ”suspendare a oricăror altor decizii din partea Curţii 
Constituţionale a României sau din partea celorlalţi factori implicaţi în procesul legislativ cu privire la legile justiţiei 
până la emiterea avizului Comisiei de la Veneţia, organism consultativ al Consiliului Europei”, ministrul Justiţiei 
invocă articolul 147, alin 4 din Constituţie, care prevede că deciziile CCR se publică în Monitorul Oficial al 
României şi că, de la data publicării, acestea sunt obligatorii. Ca urmare, suspendarea deciziilor Curţii 
Constituţionale nu este permisă de actualul cadru constituţional. 
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Referindu-se la invocarea de către magistraţii braşoveni a priorităţii dreptului Uniunii Europene, cu referire la 
cauzele Costa c. Enel(C-6/64), Kreil (C-285/98) şi Simmenthal (C-106/77), pentru a justifica cererea de 
”suspendare” a deciziilor Curţii Constituţionale şi ale altor autorităţi până la emiterea avizului Comisiei de la 
Veneţia, Tudorel Toader susţine că aceste cauze şi principii nu au legătură cu avizul Comisiei de la Veneţia pentru 
că această Comisie nu este o structură a Uniunii Europene, ci este un organism consultativ al Consiliului Europei, 
organizaţie diferită, distinctă, de Uniunea Europeană. 
În ceea ce priveşte invocarea art.11 şi art.20 din Constituţia României ca temei pentru a susţine că ”recomandările 
GRECO sunt obligatorii pentru legiuitorul român” şi că acestea se aplică în mod prioritar faţă de legile interne, 
ministrul Justiţiei spune că articolul 20 din Constituţie priveşte tratatele internaţionale în materia drepturilor 
omului şi stabileşte prioritatea acestora în caz de neconcordanţă cu legile interne, cu excepţia în care acestea 
conţin dispoziţii mai favorabile, iar recomandările Greco nu sunt tratate internaţionale privitoare la drepturile 
fundamentale. 
Legat de o altă cerinţă a procurorilor braşoveni - sesizarea Comisiei de la Veneţia cu privire la proiectele de 
modificare a legislaţiei penale şi suspendarea oricăror dezbateri până la emiterea avizului consultativ de către 
Comisia de la Veneţia - ministrul Tudorel Toader spune: "În lipsa dezbaterilor, a discutării propunerilor legislative, 
aşadar în lipsa unor ”proiecte”, cu ce anume să fie sesizată Comisia de la Veneţia şi ce să i se solicite?". 
Ministrul Justiţiei se referă şi la "indignarea" exprimată de procurorii din Braşov ”faţă de recentele propuneri 
legislative care plasează magistratul român pe acelaşi picior de egalitate cu membrii clanurilor interlope”, prin 
faptul că se reglementează răspunderea acestora, şi le transmite că, "potrivit Constituţiei, nimeni nu este mai 
presus de lege". 
"Cunoaşterea legii constituie premiza necesară pentru corecta interpretare şi aplicare a acesteia", îşi încheie 
ministrul Justiţiei mesajul intitulat "Chiar şi procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Braşov trebuie să 
cunoască şi să respecte legea!". 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
  

 Ministrul Meleşcanu: În maximum o lună vom avea concluziile analizei privind mutarea ambasadei la 
Ierusalim 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, duminică, la Palatul Parlamentului, că în maximum o lună va 
fi finalizată analiza privind oportunitatea relocării ambasadei României din Israel de la Tel Aviv la Ierusalim, 
admiţând că, din punct de vedere al securităţii, există unele riscuri. 
”Într-un orizont de timp rezonabil (vom avea concluziile - n.r.). Va fi în maximum o lună de zile”, a declarat 
ministrul de Externe 
”Este o chestiune (analiza - n.r.) extrem de simplă. Pe fiecare temă vedem care sunt avantajele şi dezavantajele 
mutării ambasadei. Astea sunt domeniile juridic - care sunt problemele juridice pro şi contra, argumente, probleme 
de securitate, probleme politice, probleme economice şi sociale. Le luăm pe fiecare. Practic, pe partea securitară 
am încheiat prin consultările pe care le-am avut cu alte organisme, iar acum ne concentrăm pe celelalte chestiuni”, 
a adăugat Meleşcanu. 
El a mai spus că, din punct de vedere al securităţii, nu se poate antepronunţa. 
”Decizia nu trebuie să fie luată doar pe un element sau pe altul. Ea trebuie să se refere la ansamblul avantajelor şi 
dezavantajelor. Evident că există riscuri din punct de vedere al securităţii, dar este un punct de vedere. Trebuie să 
vedem în ce măsură ele sunt reale sau sunt doar la nivelul nostru de percepţie”, a mai spus ministrul de Externe. 
El a mai spus că, după finalizarea analizei, cei trei actori implicaţi în politica externă a României, Parlamentul, 
Guvernul şi Preşedinţia, trebuie să colaboreze instituţional. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Reprezentantii Germaniei si Marii Britanii vin, luni, la Ministerul de Externe 
Se anunta o zi plina la Ministerul de Externe, luni, cand sunt programate intalniri la nivel inalt cu oficiali din 
Germania si Marea Britanie. 
Ministrul Teodor Melescanu il va primi la Bucuresti pe Gunther Krichbaum, presedintele Comisiei pentru Afaceri 
Europene a Bundestag-ului, la ora 15:00, informeaza MAE intr-un comunicat. 
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Este vorba despre oficialul german care a cerut in luna februarie Comisiei Europene sa ia in calcul initierea 
procedurii de activare a articolului 7 din Tratatul UE, pentru Romania, in cazul unor noi atacuri asupra 
independentei sistemului judiciar. 
Acesta a condus si delegatia germana care l-a boicotat pe premierul Victor Ponta, in octombrie 2015. Nemtii 
condusi de Krichbaum au refuzat sa se intalneasca atunci cu prim-ministrul roman, pentru ca era urmarit penal si 
trimis in judecata. 
Aici puteti revedea un interviu exclusiv acordat Gunther Krichbaum de Ziare.com in acea perioada. 
 
Tot luni, ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, se intalneste cu Paul Brummell, 
ambasadorul Regatului Unit in Romania, la ora 11:00, la sediul MAE. 
Oficialul britanic si-a aratat in ultimele luni ingrijorarea privind masurile fiscale adoptate de PSD si modificarea 
Legilor Justitiei din Romania. 
De asemenea, Victor Negrescu va participa, luni, si la Comitetul Interministerial privind Brexit - Palatul Victoria, de 
la ora 13:00, potivit MAE. 
Nu in ultimul rand, secretarul de stat pentru afaceri bilaterale si strategice in spatiul euroatlantic, George Ciamba, 
se va intalni cu un grup de cursanti ai Royal College of Defence Studies din Marea Britanie, tot la sediul MAE, de la 
ora 12:15. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Tăriceanu îi cere lui Iohannis să se delimiteze de SESIZAREA lui Orban/ Liderul ALDE anunţă că partidul său va 
participa la un miting pro-Dăncilă 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, i-a cerut, duminică, şefului statului, Klaus Iohannis, să se delimiteze 
de sesizarea penală a liderului liberal, Ludovic Orban, astfel încât să nu poată fi considerată parte a unui plan. 
”Mi s-ar părea normal ca în acest context în care plângerea penală făcută de Orban pare să fie rezultatul un ei 
prostii sau a unei nebunii, ca să nu se creadă că face parte dintr-un plan mai amplu, având în vedere că PNL este 
partidul prezidenţial, cred că ar fi nevoie din partea preşedintelui de o delimitare clară şi netă faţă de această 
acţiune care, altfel, poate să fie considerată ca făcând parte dintr-un plan de înlăturare a guvernului prin mijloace 
nedemocratice. Dacă se folosesc aceleaşi metode care s-au folosit şi în 2015 pentru înlăturarea guvernului prin 
punerea sub acuzare a primului ministru, prea seamănă metodele ca să nu ne ducă gândul că e vorba de un plan 
mai amplu, de o acţiune pusă la punct”, a declarat preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu. 
El a susţinut că preşedintele Klaus Iohannis trebuie să spună foarte clar că nu are nimic de-a face şi că nu susţine 
un asemenea demers. 
El a mai spus că în sesizarea lui Ludovic Orban sunt ”cretinităţi scrise”, motiv pentru care DIICOT ar putea să nu 
ceară încuviinţarea începerii urmăririi penale a premierului Viorica Dăncilă. 
Tăriceanu a mai afirmat că nu se pune problema de declanşarea procedurii de suspendare din funcţie a 
preşedintelui Klaus Iohannis. 
”Politica nu e chiar aşa cum vă imaginaţi dvs, dacă face un nebun, aruncă o piatră, toţi se aruncă după ea. Cred că 
am demonstrat şi noi, de la ALDE, şi cei de la PSD că avem experienţă politică, că avem înţelepciunea necesară 
pentru a considera că stabilitatea politică este o premisă necesară pentru ca România să poată să crească 
economic şi să putem asigura bunăstarea cetăţenilor. Acesta este principalul ţel al nostru, nu să ne jucăm de-a 
politica cu suspendări şi cu alte acţiuni, dar sigur că nu pot să nu ascund nu numai gustul amar pe care îl am în 
momentul în care văd astfel de demersuri făcute de partidul de opoziţie. Stau şi mă gândesc dacă nu sunt şi alte 
resorturi în spate şi de aceea cred că ar trebui o atitudine edificatoare a preşedintelui prin care să arate că este 
complet în afara oricăror suspiciuni legate de un posibil aranjament, joc, combinaţie de răsturnare nedemocratică 
a unui guvern legitim”, a conchis liderul ALDE. 
Tăriceanu: Dacă va fi organizat un miting de susţinere a premierului Dăncilă, ALDE va participa 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, duminică, după Gala premiilor TLDE, că dacă PSD va 
organiza un miting de susţinere a premierului Viorica Dăncilă, atunci membrii ALDE vor participa la această 
manifestare. 
”Eu cred că, nu ştiu dacă e neapărat nevoie de un miting, dar dacă cei de la PSD consideră că acest lucru este 
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necesar, se poate face. Cred că în astfel de cazuri este cel puţin necesar, nu numai util, să existe voci puternice de 
din PSD şi nu numai de susţinere a premierului”, a declarat Călin Popescu Tăriceanu. 
El a precizat că, dacă va fi organizat un miting de susţinere a premierului Viorica Dăncilă, membrii ALDE vor 
participa la manifestare. 
O rezoluţie de susţinere a Vioricăi Dăncilă a fost aprobată, sâmbătă, la Timişoara, de către reprezentanţii 
organizaţiilor judeţene PSD din Timiş, Caraş-Severin, Hunedoara şi Arad, în urma plângerii penale făcute de 
Ludovic Orban împotriva premierului. 
Preşedintele PSD Timiş, Călin Dobra, a declarat, sâmbătă, în timpul unei conferinţe de presă, că rezoluţia de 
susţinere a premierului Viorica Dăncilă, a echipei guvernamentale şi a conducerii partidului a fost aprobată într-o 
şedinţă organizată la Timişoara. La întâlnire au participat şi reprezentanţii organizaţiilor judeţene Caraş-Severin, 
Arad şi Hunedoara, precum şi vicepreşedinţii regionali PSD Mihai Fifor şi Natalia Intotero. 
“Astăzi (n.r. sâmbătă), în cadrul comitetului executiv PSD Timiş am avut o întâlnire lărgită, regională. S-a aprobat, 
prin vot, o rezoluţie de susţinere a doamnei premier Viorica Dăncilă şi a conducerii PSD de la nivel naţional, pentru 
că s-a transmis un mesaj foarte clar şi din partea membrilor PSD Timiş şi din partea reprezentanţilor din regiune. 
Acel mesaj este că avem nevoie de stabilitate, că România nu-şi mai permite schimbarea primului ministrului şi a 
echipei guvernamentale. PSD, la nivel naţional, prin măsurile şi prin programul pe guvernare pentru care a fost 
votat de către oameni, este pe drumul cel bun, chiar dacă se încearcă prin toate mijloacele să se denatureze acest 
adevăr. Am transmis un mesaj foarte clar celor doi vicepreşedinţi regionali de a comunica conducerii naţionale că 
suntem pregătiţi inclusiv de a ieşi în stradă dacă va trebui să susţinem, pentru că nu cred că este normal şi corect 
ca PSD să piardă guvernarea atât timp că a fost ales în 2016 de oameni”,a declarat Călin Dobra. 
De asemenea, Mihai Fifor, ministrul Apărării Naţionale, a afirmat că rezoluţia a fost aprobată pentru a transmite 
mesajul că nu se poate asista „pasiv cum se încearcă discreditarea" Vioricăi Dăncilă. 
“Este prima întâlnire regională în formatul acesta după Congresul PSD. Am dorit să dăm în felul acesta un semnal 
că la Timişoara este o organizaţie foarte puternică, pe care o respectăm, şi o organizaţie în care ne-am dorit să fim 
prezenţi astăzi alături de preşedinţii organizaţiilor judeţene din regiunea vest. Tema cea mai importantă de 
dezbatere a fost aceea a situaţiei generate de plângerea penală depusă de Ludovic Orban împotriva premierului 
României, iar eu cred că unanimitatea cu care a fost votată rezoluţia spune totul despre faptul că organizaţiile din 
regiunea vest nu pot să dea decât un singur mesaj: că nu putem să asistăm pasivi la modul în care se încearcă 
discreditarea premierului României într-un moment ca acesta şi sigur PSD trebuie să dovedească solidaritate, 
unitate şi să ofere o replică extrem de coerentă, de riguroasă şi de susţinută la tentativa de a destabiliza din nou 
guvernarea României şi a destabiliza pe această cale ţara”, a precizat Mihai Fifor. 
Preşedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat, joi, la Iaşi, că a sesizat Parchetul General „în calitate de cetăţean” de 
faptul că Viorica Dăncilă şi Liviu Dragnea au difuzat informaţii cu caracter secret. 
„Am depus o sesizare la Parchetul de pe lânga Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie privind anumite fapte comise de 
Viorica Dăncilă şi Liviu Dragnea legat de pregătirea, adoptarea şi aducerea la cunoştinţa opiniei publice şi ce s-a 
întâmplat legat de memorandum. Am depus sesizarea în calitate de cetăţean al României. Am considerat 
demersul o obligaţie morală. Niciodată nu am acceptat să fiu pasiv la lucrurile care afectează România. Riscă să 
distrugă orice credibilitate a României pe plan extern. Riscă să pună în pericol interesele fundamentale ale ţării. 
Sesizarea îi vizează pe Viorica Dăncilă şi pe Liviu Dragnea. Clanul de pigmei obişnuiţi să se joace pe malul Lacului 
Belina nu poate afecta interesele ţării", a spus Orban. 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ) a dispus, joi, trimiterea plângerii depuse de Ludovic 
Orban contra premierului Viorica Dăncilă structurii de parchet competente, respectiv DIICOT, au precizat, pentru 
MEDIAFAX, surse judiciare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Graţiela Gavrilescu, sarcină de partid pentru tinerii din ALDE: Să fiţi la concurenţă cu #rezist 
Vicepreşedintele ALDE, Graţiela Gavrilescu, le-a cerut, duminică, tinerilor din partid, în timpul galei premiilor 
TLDE, să fie ”la concurenţă cu #rezist”, să fie mai activi în mediul on-line şi să posteze ”în permanenţă mesaje cu 
sigla ALDE”. 
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”Suntem la trei ani de existenţă, scorul nostru se dublează, aţi văzut sondajele - 12-13% este un scor bun astăzi, 
dar insuficient pentru 2020. Voi, viitorul politicii româneşti, viitorul ALDE, trebuie să luptaţi alături de noi ca scorul 
în 2020 să fie ca ALDE să fie al doilea partid puternic din România. Cred că putem să demonstrăm lucrul acesta”, a 
spus Graţiela Gavrilescu în cadrul Galei premiilor TDLE, acţiune care se desfăşoară la Palatul Parlamentului. 
Ea le-a mulţumit tinerilor din ALDE pentru că, în zi de duminică, au venit la acţiunea de partid. 
”Eu vă mulţumesc că astăzi, în zi de duminică, aţi reuşit după o seară în care, poate, aţi vrut să vă duceţi cu 
prietena la discotecă sau la un spectacol, dar totuşi aţi reuşit să vă treziţi devreme şi să fiţi prezenţi aici, în această 
sală. Asta înseamnă că vă doriţi, voi tinerii liberali, să trăiţi în pace în această frumoasă ţară, să trăiţi în 
democraţie. De aceea o să vă rog ca, aşa cum #Rezist postează zilnic împotriva noastră pe Facebook şi pe toate 
reţelele de socializare, împotriva poporului român, împotriva unităţii noastre, aşa să postaţi dvs în permanenţă cu 
sigla ALDE şi promovaţi-vă. Aveţi posibilitate. Meritaţi pentru ca noi şi dvs să putem să păstrăm această minunată 
ţară aşa cum există ea astăzi pentru viitoarele generaţii. Vă mai rog ceva (...) să fiţi la concurenţă cu #rezist, 
trebuie, pentru că ALDE merită. Aşa vom putea să fim a doua putere politică a României în 2020”, a mai spus 
Gavrilescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Șoferii din Moldova cer cu disperare autostradă: „Nu suntem cetățeni de mâna a doua!” 
Sătui de promisiunile guvernanților, câteva sute de șoferi din Moldova au organizat sâmbătă un amplu protest 
motorizat, pentru a cere autostrada care să îi scoată din izolare și sărăcie. Exasperarea e mare: de peste 10 ani 
proiectele bat pasul pe loc. 
Sute de autoturisme, camioane, tiruri, dubițe și motocicliști din Iași, Vaslui, Neamț, Bacău, Suceava, Botoșani, 
Galați, Vrancea, dar și din Brăila, Buzău, Harghita și Mureș au pornit sâmbătă spre destinația finală Piața Victoriei. 
Scopul asumat: să discute cu premierul Viorica Dăncilă și cu ministrul Transporturilor, Dan Șova, ca să ceară 
explicații pentru întârzierea proiectelor de autostradă A7 și A8, care ar trebui să lege Moldova de Ardeal și de 
Capitală. În plus, guvernanții trebuie să își asume termene clare de punere în practică a proiectelor incluse în 
Masterplanul General de Transport. 
„Autostrada A8 Iași-Târgu Mureș este de importanță vitală pentru regiunea Moldovei, urmând să facă legătura cu 
Europa și să permită investițiilor străine să treacă munții Carpați și mărfurilor din Moldova să ajungă mai rapid pe 
piața europeană. Nepăsarea, prostia și incompetența autorităților fac ca, deși s-a pornit un studiu de fezabilitate 
pentru A8 încă de acum 11 ani, lucrurile să stea, în anul Centenarului, fix ca acum 11 ani. Nu s-a mai mișcat 
absolut nimic! Dar nimic!  Termenul de recepție asumat pentru A8 trebuia sa fie 2019. Pentru A7 nu s-a licitat nici 
măcar Studiul de Fezabilitate. Aici s-a stabilit recordul mondial de incompetență – licitația a fost amânată de 15 
ori, în 6 ani! O mai mare batjocură pentru o regiune cu 5 milioane de cetățeni români nu s-a mai pomenit”, au 
transmis reprezentanții asociației civice „Moldova vrea autostradă”, unul dintre cei doi inițiatori ai protestului. 
Sărăcie, depopulare și morți pe șosele            
Cu toate că protestul îndeplinea cerințele legale și era anunțat ca fiind unul pașnic, pe tot drumul li s-au pus bețe 
în roate și au fost intimidați de reprezentanții forțelor de ordine. 
Numai din Suceava veneau circa 30 de camioane, vreo 20 de dubițe și chiar un avion, transportând mesajul 
„Bucovina vrea autostradă”, însă tirurile au fost blocate la Adjud, unde au făcut cale întoarsă, a relatat, pe pagina 
de Facebook, Dan Radu, unul dintre organizatorii marșului. 
Ionel Apostol, inginer și membru în asociația civică „Împreună pentru A8” și, de asemenea, unul dintre inițiatorii 
marșului de sămbătă, a relatat pentru „România liberă”, opreliștile pe care protestatarii le-au întâmpinat pe 
drum. „Nu am ieșit în stradă de dragul de a ieși. E pentru prima dată când societatea civilă iese în stradă nu pentru 
măriri de salarii sau alte avantaje, ci pentru a cere echitate pentru o treime a statului român. Cerem ceea ce ni se 
cuvine: autostrăzi pentru Moldova și acum, nu peste 100 de ani”, ne-a declarat Ionel Apostol. 
El a adăugat că marșul lor a fost justificat de faptul că Moldova se depopulează accelerat. „Satele și orașele 
noastre au devenit pustii. Moldova e pe primul loc în topul celor mai sărace regiuni ale Uniunii Europene. 
Moldova, și în special Suceava, e pe primul loc la accidentele mortale de circulație din cauza lipsei infrastructurii. 
Drumul E85, care are deja vreo 18 ani vechime, mai e numit și Șoseaua Morții”, a spus reprezentantul asociației 
civice „Împreună pentru A8”. 
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Filmul evenimentelor. Protestatarii, întâmpinați de mascați 
Potrivit acestuia, la Adjud, tirurile au fost oprite de Poliție, pentru a li se verifica tahografele. „Oamenii nu au vrut 
să își piardă pâinea, iar unora li s-a făcut frică. Deși au trecut 28 de ani, spaima încă există”, a spus Apostol. 
Așadar, acolo camioanele au făcut cale întoarsă, rămânând doar mașinile mici și circa 50 de motocicliști veniți din 
orașe ca Roman, Galați și Bârlad. Ploaia i-a blocat și pe motocicliști, care s-au întors acasă. În Focșani, deși li se 
promisese că vor fi lăsați să traverseze orașul, la intrare pe partea dreaptă îi aștepta o mașină mare cu jandarmi 
mascați. 
Așa că, deși ar fi vrut ca în drumul lor să se oprească și să le explice locuitorilor cauza pentru care militează, 
protestatarii au fost forțați să o ia pe centura ocolitoare. După ce au trecut de Focșani, la podul de la Mărăcineni 
din Buzău, au fost iar așteptați de jandarmi și mascați cu cagule. 
„Noi nu suntem mineri, eram clasa intelectuală a Moldovei adunată. Nu am venit să dăm foc, să jefuim, să batem 
oameni. Am venit să protestăm pentru un drept al nostru. O treime a României care a trecut din regiunea istorică 
a Moldovei în regiunea istorică a Țării Românești a fost primită cu mascați. Nu aveam nevoie să fim primiți cu flori, 
dar trebuia să fim tratați ca cetățeni egali ai acestui stat”, ne spune, plin de tristețe și dezamăgire, Ionel Apostol. 
După ce au trecut podul, nu au fost lăsați să treacă prin municipiul Buzău, unde erau așteptați de jurnaliști și alți 
cetățeni care ar fi dorit să se alăture marșului, ci au fost, la fel, direcționați pe centură de aceiași mascați cu 
cagule. 
„Nu ne lăsați pe mâna lui Putin!” 
Aproape de intrarea în București, Apostol afirmă că a fost sunat de adjunctul șefului Poliției Rutiere a Capitalei, 
care i-a spus că dacă vor să intre în București, trebuie să se întâlnească pe Podul Colentina, așa cum s-a și 
întâmplat. „Pe Podul Colentina, ne așteptau Poliția și trei mașini mari cu câte 20-30 de jandarmi. Acolo li s-a spus 
că trebuie să urmeze traseul stabilit de ei către Piața Victoriei, însă au fost opriți pe Bd Kiseleff, unde era instalată 
o baricadă a Poliției și Jandarmeriei. Acolo au fost obligați să parcheze, spunându-li-se că nu au voie cu mașini în 
Piața Victoriei. Georgian Enache, purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei, a declarat pentru G4Media.ro că 
protestatarii nu ar avea autorizație să intre cu mașinile în Piața Victoriei: „Parcarea în Piața Victoriei este ilegală, 
iar accesul mașinilor în piață ar putea periclita siguranța persoanelor care participă la Muzeul Antipa la Noaptea 
Muzeelor”. 
Au urmat negocieri îndelungate cu reprezentanții forțelor de ordine. Într-una din înregistrările video transmise în 
direct pe rețelele de socializare, se aude cum unul dintre protestatari le cere jandarmilor „Nu ne lăsați pe mâna lui 
Putin!”. „Mai eram peste 100 de mașini. Am decis să nu dăm curs, pentru că era dreptul nostru să mergem să 
tranzităm zona, aveam voie să ne învârtim în Piață de câte ori doream. După două ore de negocieri, comisarul ne-
a spus că avem voie doar o dată, noi am vrut de trei ori. Până la urmă au fost de acord, însă după prima tură, ne-a 
direcționat spre ieșirea din București. Ne-am dat seama și ne-am oprit lângă televiziunea română, unde am stat 
blocați”, mai povestește acesta. În tot timpul acesta, protestatarii au fost amenințați că vor fi amendați și târâți 
prin tribunale. 
Până la urmă, protestatarii au mers pe jos în Piața Victoriei, unde preț de câteva ore și-au strigat năduful, în 
susținerea bucureștenilor prezenți. „După 22.00, am plecat spre Iași, fiecare pe cont propriu. E trist ce se întâmplă 
în România, că în loc să fim uniți după ce unii s-au chinuit să ne pună laolaltă, suntem dezbinați”, a mai spus 
acesta. El a avertizat că moldovenii au ajuns la capătul răbdării, iar dacă problema autostrăzilor nu va fi rezolvată, 
vor fi obligați să recurgă la alte forme de protest, cum ar fi blocarea drumurilor sau greva fiscală. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Rector Universitatea Bucureşti: Media pregătirii la universităţile particulare se află sub media universităţilor 
publice. Apariţia multor facultăţi private a dus la erodarea calităţii studiilor în România 
Pregătirea studenţilor la universităţile particulare se află sub media universităţilor publice, susţine rectorul 
Universităţii Bucureşti, Mircea Dumitru, precizând că apariţia multor instituţii de învăţământ superior private a 
dus la erodarea calităţii studiilor în România. 
„Sunt câteva insule de succes şi reuşită la unele universităţi particulare, dar în mare parte aş spune că media 
pregătirii la universităţile particulare se află sub media universităţilor publice. Ceea ce sigur nu este cazul în alte 
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ţări unde învăţământul privat este un învăţământ de excelenţă”, a declarat într-o emisiune la Digi24, rectorul 
Universităţii Bucureşti, Mircea Dumitru. 
Dumitru precizează că standardele universităţilor publice au scăzut din motiv că studenţii slabi pregătiţi au mers 
către universităţile private. 
„Studenţii care nu au putut să intre la universităţile publice unde standardele erau mai ridicate s-au dus către 
universităţile private, iar asta a avut consecinţă că şi standardele la universităţile publice au scăzut. (...) Ei (n.r.-
studenţii) ar trebui să se delimiteze de acele şcoli care oferă foarte uşor diplome. Cred că fenomenul care a apărut 
imediat după 1990 cu foarte multe universităţi private în România a condus treptat la erodarea calităţii 
învăţământului”, a adăugat Mircea Dumitru. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD decide dacă organizează mitingul de susţinere a premierului Dăncilă 
PSD se reuneşte, luni, în şedinţa Biroului Permanent Naţional (BPN), unde ar urma să fie luată în discuţie şi 
varianta organizării unui miting de susţinere a premierului Viorica Dăncilă, după ce liderul PNL, Ludovic Orban, a 
depus o sesizare penală împotriva acesteia, acuzând-o de uzurparea funcţiei, de prezentarea cu rea-credinţă de 
informaţii preşedintelui României, de înaltă trădare şi de divulgarea de informaţii secrete de stat, în legătură cu 
Memorandumul adoptat de Guvern privind mutarea Ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. Conducerea 
PSD a acuzat că în spatele plângerii penale s-ar afla preşedintele Klaus Iohannis, care practică şantajul pentru a 
prelua guvernarea. Întrebat despre eventuala suspendare a preşedintelui Iohannis, Liviu Dragnea declara vineri că 
este importantă stabilitatea ţării, dar asta nu înseamnă că social-democraţii vor sta „cu mâinile încrucişate”. 
Şedinţa BPN al PSD este programată de la ora 11.00 la Parlament, iar social-democraţii ar urma să discute despre 
varianta organizării unui miting de susţinere a premierului Viorica Dăncilă. 
Preşedintele interimar al PSD Timiş, Călin Dobra, a declarat că social-democraţii sunt pregătiţi „inclusiv de a ieşi în 
stradă”, pentru a o susţine pe Viorica Dăncilă.  
De altfel, liderii PSD din regiunea de vest au semnat, sâmbătă, la Timişoara, o rezoluţie prin care susţin actualul 
Guvern şi transmit conducerii naţionale a partidului că sunt pregătiţi să iasă în stradă pentru susţinerea prim-
ministrului.  
„În cadrul Comitetului Executiv al PSD Timiş am avut o întâlnire lărgită, o întâlnire regională, unde au participat 
preşedinţii organizaţiilor judeţene, Hunedoara, Caraş- Severin, Arad şi Timiş, precum şi vicepreşedinţii regionali, 
Natalia Intotero şi Mihai Fifor. În cadrul acestei întâlniri regionale, la care au fost prezenţi şi parlamentarii PSD din 
regiune, pe lângă problemele tehnice, politice, discutate, un lucru important e faptul că s-a aprobat prin vot o 
rezoluţie de susţinere a doamnei premier Viorica Dăncilă, pentru că s-a transmis un mesaj foarte clar şi din partea 
membrilor PSD Timiş, şi din partea liderilor din regiune, acel mesaj că avem nevoie de stabilitate, acel mesaj că 
România nu îşi mai permite schimbarea primului ministru si a echipei guvernamentale şi un mesaj că organizaţia 
PSD la nivel naţional, prin măsurile şi programul de guvernare pentru care am fost votaţi de către oameni, este pe 
drumul cel bun. Chiar dacă se încearcă prin toate mijloacele să se denatureze acest adevăr, toţi, în unanimitate, 
au votat această rezoluţie de susţinere, au transmis un mesaj foarte clar celor doi vicepreşedinţi regionali (Natalia 
Intotero şi Mihai Fifor - n.r.), de a transmite conducerii naţionale că suntem pregătiţi inclusiv de a ieşi în stradă, 
dacă va trebui să susţinem, pentru că nu cred că este normal şi corect ca organizaţia PSD să piardă guvernarea 
atâta timp cât a fost aleasă în 2016 de oameni”, a declarat Dobra.  
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat duminică, la Parlament, că dacă PSD va organiza un miting de 
susţinere a premierului Viorica Dăncilă, atunci membrii ALDE vor participa la această acţiune. 
 
Klaus Iohannis i-a cerut Vioricăi Dăncilă de trei ori să demisioneze 
Preşedintele Klaus Iohannis i-a cerut de trei ori demisia premierului Viorica Dăncilă, în ultimele săptămâni, iar joi 
liderul PNL, Ludovic Orban, a depus o sesizare la Parchetul de pe lângă Înalta Curtea de Casaţie şi Justiţie (PICCJ) 
împotriva acesteia, acuzând-o de uzurparea funcţiei, prezentarea cu rea-credinţă de informaţii preşedintelui 
României, înaltă trădare şi divulgarea de informaţii secrete de stat, în legătură cu Memorandumul adoptat de 
Guvern privind mutarea Ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. Plângerea - care a fost declinată către 
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DIICOT - îl vizează şi pe liderul PSD, Liviu Dragnea, acuzat de divulgarea de informaţii secrete de stat, după ce 
a făcut publice informaţiile referitoare la Memorandumul pe tema mutării ambasadei.  
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a susţinut că plângerea penală depusă de liderul PNL este „o tentativă de lovitură de 
stat”, ”o acţiune violentă, nedemocratică, neconstituţională a lui Iohannis şi a celor care îl susţin de a bloca un 
Guvern” şi că orice persoană care susţine acest demers va fi complice la diferite infracţiuni. 
El a spus că preşedintele Iohannis practică şantajul pentru a prelua guvernarea şi că nu se poate avea niciun fel de 
relaţie cu şeful statului. 
„Mie mi se pare o acuzaţie dementă (acuzaţia de înaltă trădare - n.r.), nu o acuzaţie gravă. Această sesizare e 
concepută şi redactată la Cotroceni şi cred că în foarte scurt timp vom avea cu toţii acces la textul acestei 
plângeri. Vom constata cu toţii că a fost concepută la Cotroceni şi e ca urmare a ameninţărilor pe care 
preşedintele le-a îndreptat către doamna Dăncilă. Cu toţii vom vedea în curând, sper, această plângere penală. O 
să ne dăm seama din textul ei de foarte multe lucruri. E vorba de dorinţa lui Klaus Iohannis de a prelua brutal 
guvernarea, ocolind alegerile democratice, preluând-o în urma unor ameninţări, practicând şantaj prin uneltele 
sale, punând presiune din ce în ce mai mare pe primul ministru al României, punându-l pe Orban să considere 
acte de înaltă trădare acţiunile externe ale unui prim-ministru ales democratic, care are întâlniri externe aşa cum 
are orice om din lumea democratică”, a declarat Liviu Dragnea.  
Întrebat dacă în acest context ar mai putea avea o relaţie instituţională cu preşedintele Iohannis, Dragnea a 
răspuns: „Nu se poate avea niciun fel de relaţie cu Klaus Iohannis. Doreşte să fie şeful statului, şeful românilor, dar 
noi nu putem avea o relaţie cu cineva care se consideră tătucul acestei ţări. Nu a venit nimic din partea 
Cotroceniului, absolut nimic, cel puţin în acest an şi jumătate. Cu toate solicitările făcute de mine, domnul 
Tăriceanu, primul ministru, nu a fost niciun demers de a ne convoca la o discuţie aşezată despre priorităţile 
majore ale României”.  
Întrebat despre eventuala suspendare a preşedintelui Iohannis, Liviu Dragnea a spus: "Mai important decât Klaus 
Iohannis este România şi stabilitatea acestei ţări. Dar asta nu înseamnă că vom sta cu mâinile încrucişate”.  
De asemenea, filialele PSD au transmis mesaje de susţinere a premierului Viorica Dăncilă, denunţând o "lovitură 
de stat",  o ”tentativa predictibilă de preluare abuzivă a puterii de stat” şi afirmând că este un scenariu care a mai 
avut loc în 2015, când premierul de la acea vreme, Victor Ponta, a fost ”demis” din funcţie după ce şeful statului i-
a cerut demisia de cinci ori. 
După demersul lui Orban, miniştrii au transmis şi ei mesaje de susţinere a premierului. 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a declarat, vineri, că premierului Viorica Dăncilă „i se fabrică o situaţie 
penală”, afirmând că Ludovic Orban este „o slugă”, iar Administraţia Prezidenţială "nu este ceea ce ar trebui să 
fie". Întrebată dacă PSD ia în calcul suspendarea preşedintelui Iohannis, Carmen Dan a spus că „este o decizie care 
se va lua în partid”. 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a spus, duminică seară, la Antena 3, că PSD se va apăra cu toate mijloacele 
pe care le are pentru a împiedica „o lovitură de stat în desfăşurare”, susţinând că partidul nu mai este în situaţia 
din 2015, când Victor Ponta s-a retras, de teamă. „Acum avem un premier care vrea să meargă înainte şi nu se 
sperie de această prostie”, a afirmat Vasilescu. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Astăzi intră în vigoare noile prevederi prin care şoferilor li se suspendă dreptul de a circula 
DRPCIV a anunţat că, de duminică, 20 mai, şoferilor care nu înregistrează contractul de vânzare-cumpărare al 
autoturismului li se suspendă dreptul de a circula. Aceleaşi sancţiuni sunt aplicate şi proprietarilor ale căror maşini 
nu corespund din punct de vedere tehnic. 
Suspendarea dreptului de a circula pe drumurile publice se aplică şoferilor temporar până în momentul în care 
cumpărătorul reuşeşte să îşi declare autoturismul. 
"Numeroşi cetăţeni ne-au adresat petiţii şi au pus întrebări referitoare la ce posibilitate au după ce vând un 
autovehicul să urmărească starea înmatriculării şi să se asigure că noul proprietar va transcrie vehiculul pe numele 
său astfel încât să nu mai fie puşi în situaţia de a plăti amenzi pentru o maşină pe care nu o mai au. Începând cu 
data de 20 mai, va intra în vigoare o nouă instituţie, cea a suspendării înmatriculării vehiculului, aceasta 
reprezentând o interdicţie temporară de circulaţie a vehiculului pe drumului public, nu echivalează cu o radiere", 
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a declarat comisar şef Florin Catană, directorul Direcţiei Regim Permise de Conducere şi Înmatriculare a 
Vehiculelor (DRPCIV). 
Un şofer riscă suspendarea dreptului de a conduce în cazul în care autoturismul are documentul de Inspecţie 
Tehnică Periodică expirat sau anulat ori netranscrierea dreptului de proprietate de către noul proprietar în 
termen de maxim 90 de zile de la momentul cumpărării. 
"În momentul în care vînzătorul îşi va scoate autoturismul din evidenţa fiscală, rolul acestuia se termină. 
Autoritatea fiscală va informa prin sisteme automate autoritatea de înmatriculare care, dacă nu va avea o 
transcriere a proprietarului în 90 de zile va proceda la suspendarea înmatriculării definitive. Suspendarea începe 
automat şi se termină automat. Când se va efectua inspecţia tehnică, prin acelaşi mecanism automat de 
transmitere a datelor, acestea se vor prelua de către registrul naţional de evidenţă şi se va reactiva 
înmatricularea. Exact aşa se va întâmpla şi la transcrierea de către noul proprietar, în momentul în care vehiculul 
va fi transcris pe numele acestuia, se înlătură menţiunea de suspendare a înmatriculării", a declarat directorul 
DRPCIV. 
În cazul în care un şofer este surprins de poliţişti circulând pe drumurile publice având ITP expirat sau dreptul de 
proprietate nu a fost declarat în termenul legal riscă sancţiuni. 
"Pentru dispunerea măsurilor, poliţistul se va asigura că este scos de pe partea carosabilă. Sancţiunile care vin să 
corijeze conduita conducătorului auto sunt 9-20 de puncte amendă, respectiv între 1.305 şi 2.900 de lei, reţinerea 
certificatului de înmatriculare şi reţinerea plăcuţelor. În ambele cazuri de reţinere, dovada este emisă fără drept 
de a conduce", a declarat comiarul şef Gelu Mareş din cadrul Direcţiei Rutiere. 
DRPCIV a lansat pe site-ul oficial al instituţiei o aplicaţie online prin intermediul căreia toţi cei interesaţi îşi pot 
rezerva o programare pentru emiterea permisului de conducere, a certificatului de înmatriculare, dar şi a stării de 
înmatriculare a autovehiculului. 
Noua ordonanţă de urgenţă îi determină pe conducătorii auto să îşi înscrie mai repede autoturismele faţă de cu o 
făceau anterior. "În Bucureşti numărul de transcrieri a ajuns la 500 pe zi faţă de 100-150 pe zi în aceeaşi perioadă 
a anului trecut", a declarat comisarul şef Florin Catană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect de lege: Jandarmii vor asigura paza şi protecţia la metrou 
Jandarmii vor asigura paza şi protecţia staţiilor de metrou şi a trenurilor, precum şi a tunelurilor între staţii, ceea 
ce va creşte gradul de încredere în acest mijloc de transport şi va evita chiar şi posibile tragedii naţionale, se arată 
într-un proiect de lege aparţinând unui senator PNL. 
”Pentru a se evita incidente grave la metrou, consider că paza staţiilor de metrou şi a trenurilor ce transportă 
călători, precum şi a tunelurilor de corespondenţă între staţii cu efective de jandarmi, va creşte gradul de 
încredere în acest mijloc de transport şi va evita chiar şi posibile tragedii naţionale”, se arată în expunerea de 
motive a unui proiect de lege iniţiat de senatorul liberal Carmen Harău. 
Ea precizează în acelaşi document că Metrorex nu este inclus în lista obiectivelor păzite de jandarmi. 
”Societatea Comercială de Transport cu Metroul Metrorex transportă în medie 600.000 de cetăţeni zilnic, ceea ce 
face ca metroul să fie un obiectiv strategic, mai ales că această societate asigură şi funcţia de protecţie civilă a 
populaţiei în cazuri de dezastre”, mai arată iniţiatorul. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Noul directorul general al CNAIR, Narcis Neaga, în control pe şantierele autostrăzii Sebeş-Turda 
Noul directorul general al Companiei Naţionale de Administrare a Infrastructurii Rutiere (CNAIR), Narcis Neaga, a 
vizitat vineri, în prima săptămână de la preluarea mandatului, şantierele aferente celor patru loturi ale Autostrăzii 
Sebeş-Turda, arată un comunicat transmis de companie. 
„Loturile 3 şi 4 sunt cele mai avansate în ceea ce priveşte gradul de execuţie, urmând ca acestea să fie 
recepţionate în momentul în care îndeplinesc toate condiţiile impuse de prevederile contractuale”, precizează 
comunicatul. 
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CNAIR menţionează că „se fac eforturi pentru ca cele două loturi să fie recepţionate în termen cât mai scurt, 
inclusiv în ceea ce priveşte soluţionarea problemelor care vizează interpretarea testelor de calitate a lucrărilor”. 
„Decizia privind momentul deschiderii acestor două loturi se va lua la centru, după analiza tuturor documentelor 
prezentate de experţi”, arată comunicatul. 
CNAIR mai arată că Narcis Neaga a vizitat, joi, şantierul Lotului 3 al Autostrăzii Lugoj-Deva. 
Narcis Neaga a preluat conducerea CNAIR SA din 12 mai, după ce fostul director general, Ştefan Ioniţă, a solicitat 
Consiliului de Administraţie să ia act de faptul că la expirarea mandatului său solicită să revină pe funcţia de 
director al Direcţiei Tehnice şi Calitate, deţinută anterior. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 FAIR-MediaSind suspendă acţiunile greviste în urma semnării Acordului cu Ministerul Culturii şi Identităţii 
Naţionale 
În urma consultării organizaţiilor afiliate, privind semnarea unui Acord cu conducerea Ministerului Culturii şi 
Identităţii Naţionale, Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind a decis suspendarea acţiunilor greviste 
programate a fi declanşate în perioada următoare. 
Acordul, semnat, pe deoparte, de ministrul Culturii şi Identităţii Naţionale,  George Ivaşcu, de secretarii de stat, 
de secretarul general al MCIN  şi de către preşedintele FAIR-MediaSind, Leonard Pădureţ, alături de Cristinel 
Godinac, preşedinte executiv, prevede următoarele: 
Art.1. Părţile vor iniţia demersurile necesare în vederea completării și modificării Legii salarizarii unitare a 
personalului bugetar nr 153/2017, în sensul eliminării diminuărilor salariale care au intervenit de la 1 Ianuarie 
2018 precum și eliminarea discriminărilor și a ierarhiilor profesionale introduse în mod arbitrar, prin anexa nr III a 
legii. 
Termen: 30 zile. 
Art.2 Părţile vor iniţia demersurile necesare pentru adoptarea în regim de urgență, prin Hotărâre de Guvern, a 
Regulamentului - cadru privind stabilirea locurilor de muncă, a categoriilor de personal și marimea concretă a 
sporului pentru condiții de muncă, precum și condițiile de acordare a acestuia pentru familia ocupațională de 
funcții bugetare “CULTURĂ”, conform art. 32 din Legea nr 153/2017 și care să includă toate funcțiile din aceste 
instituții: artistice, tehnice și administrative, inclusiv funcțiile comune.  
Termen: 30 zile. 
Art.3 Părţile se angajează să iniţieze începerea negocierilor în vederea încheierii Contractului Colectiv de Muncă la 
nivel de grupuri de unităţi.  
Termen 15 zile. 
Art.4.  Părţile convin să iniţieze demersurile pentru modificarea și completarea Legii nr. 263/2010 privind sistemul 
unitar de pensii publice. 
 Termen 30 zile. 
Art.5 Părţile convin să iniţieze demersurile pentru reorganizarea sistemului de subordonare și finanțare a 
instituțiilor de cultură.  
Termen 30 zile. 
Art.6 Părţile convin să facă toate demersurile necesare pentru redeschiderea sălii de spectacole a Teatrului 
Național de Operetă și Muzical ”Ion Dacian” din Bdul. Octavian Goga nr. 1. 
Art.7 Părţile convin să iniţieze demersurile necesare pentru deblocarea, prin memorandum depus la Guvern, a 
posturilor vacante din instituțiile de cultură și mass-media.  
Termen 30 zile. 
Art.8 Identificarea şi implicarea instituţiilor din cultură şi mass-media în care Federaţia FAIR-MediaSind are 
organizaţii affiliate, în proiectele şi programele Ministerului Culturii şi Identităţii Naţionale, privind rolul culturii în 
dezvoltarea societăţii, în programe de formare profesională şi proiecte europene destinate angajaţilor şi 
angajatorilor din Cultură şi Mass-Media. 
Termen permanent. 
Art.9 Pe perioada prezentului ACORD, Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind se obligă să suspende 
acţiunile de protest programate. 
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Art.10 Prezentul ACORD se încheie pe o perioadă de un an de la data semnării, cu posibilitatea de prelungire. 
FAIR-MediaSind, singura organizaţie reprezentativă din sectorul Cultură şi Mass-Media, va urmări ca toate 
punctele din Acord să fie finalizate în termenele negociate, pentru ca problemele tuturor celor care lucrează în 
acest important domeniu de activitate să fie soluţionate. 
Totodată, FAIR-MediaSind mulţumeşte tuturor membrilor care au dovedit curaj, semnând pentru declanşarea 
grevei generale în sectorul Cultură şi Mass-Media. Ne folosim de acest prilej pentru a mulțumi tuturor 
organizaţiilor afiliate care, încă odată, au dat dovadă de solidaritate. Trebuie să remarcăm faptul că este pentru 
prima data când angajaţii din cultură s-au solidarizat cu cei din mass-media pentru a rezolva problemele cu care 
se confruntă. În cazul în care Acordul nu va fi respectat, conflictul va fi redeschis. 
Federaţia Cultură şi mass-Media FAIR-MediaSind 
Biroul Executiv Permanent 
 

 Ucraina şi România vor introduce trenuri pe ruta Cernăuţi-Suceava la începutul lui 2019 
Ucraina şi România au convenit să introducă două perechi de trenuri pe ruta Cernăuţi-Suceava la începutul anului 
2019, informează agenţia ucraineană Unian. 
"În ceea ce priveşte transportul de pasageri pe calea ferată, părţile au convenit să introducă două perechi de 
trenuri (patru trenuri) începând de la 1 ianuarie 2019 care vor lega Suceava (Romania) şi Cernăuţi (Ucraina) cu o 
oprire la staţia Vadul Siret", informează biroul de presă al Ministerului ucrainean al Infrastructurii la finalul unei 
întâlniri între adjunctul ministrului pentru Integrare Europeană, Viktor Dovhan şi secretarul de stat din Ministerul 
Transporturilor din România, Maria Magdalena Grigore. 
De asemenea, părţile au căzut de acord asupra necesităţii de a organiza transporturile intermodale pe teritoriile 
Ucrainei şi României şi au promis că îşi vor extinde cooperarea. "Cu privire la transportul rutier, părţile au văzut de 
acord să majoreze cota de autorizaţii pentru transportul rutier internaţional pentru 2018-2019. În viitorul 
apropiat, transportatorii ucraineni vor primi un număr suplimentar de 4.500 autorizaţii şi 1.000 de autorizaţii 
bilaterale", se mai arată în comunicatul Ministerului ucrainean al Infrastructurii. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dotări de ULTIMĂ GENERAŢIE pentru apărare aeriană în România. Cine sunt firmele care se bat pe 2.1 
miliarde de euro 
România va demara procesul de achiziţie de echipamente de apărare aeriană. Este vorba despre sisteme 
antiaeriene cu rachete pentru rază scurtă și foarte scurtă - VSHORAD/SHORAD, de ultimă generaţie. Suma pusă la 
bătaie de Parlamentul României este de 2.1 miliarde de euro. 
Competiţa pentru furnizarea de echipamente se anunţă una strânsă, conform Hotnews.ro. Firmele interesate să 
furnizeze echipamente de apărare de ultimă generaţie sunt din Europa, dar şi din America. 
Oferta Raytheon include rachete portabile Stinger și sistemul NASAMS cu rachete AMRAAM, oferta MBDA include 
sisteme de rachete Mistral și VL Mica, Diehl Defence vine cu o ofertă care include rachete IRIS-T și IRIS-T. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Vicepremierul Viorel Ştefan, discuţii la Bruxelles privind achiziţia Ilva de către ArcelorMittal 
Vicepremierul Viorel Ştefan s-a întâlnit, vineri, la Bruxelles, cu Margrethe Vestager, comisarul european pentru 
Concurenţă, discuţiile purtate în cadrul întrevederii fiind legate implicaţiile deciziei Comisiei Europene privind 
autorizarea condiţionată a achiziţiei companiei Ilva de ArcelorMittal. 
"Vicepremierul Viorel Ştefan s-a referit la implicaţiile deciziei Comisiei Europene din 7 mai 2018 privind 
autorizarea condiţionată a achiziţiei companiei Ilva de către ArcelorMittal şi a reiterat, în acest context, atenţia 
deosebită pe care guvernul român o acordă situaţiei Combinatului Sidex de la Galaţi", se arată într-un comunicat 
al Guvernului României. 
Viorel Ştefan a subliniat, în acest cadru, importanţa unui dialog constant între Comisie şi Executivul de la Bucureşti 
asupra evoluţiilor din toate etapele procedurale ale procesului de selecţie şi aprobare a viitorului cumpărător. 
În cadrul întrevederii la care a participat şi preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu, a fost 
evidenţiată necesitatea protejării capacităţii concurenţiale a combinatului de la Galaţi, importanţa sa strategică 
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din punct de vedere social şi economic, imperativul securizării locurilor de muncă, respectiv necesitatea ca 
achizitorul să fie viabil, să aibă competenţă relevantă dovedită şi să deţină resursele financiare necesare 
menţinerii şi dezvoltării activităţi la Sidex. 
Pe 7 mai, ArcelorMittal a primit aprobarea Comisiei Europene de a cumpăra oţelăria de la Ilva (Italia), în schimbul 
cedării mai multor capacităţi de producţie din Europa, printre care şi combinatul siderurgic de la Galaţi. 
”ArcelorMittal (“Compania”) anunţă că a fost acordată - de către Comisia Europeană (“C.E.” sau “Comisia”) - 
aprobarea către AM Investco Italy SRL (“AM Investco”) pentru propunerea de achiziţie a Ilva S.p.A (“Ilva”). 
Aprobarea C.E. urmează concluziei fazei II de investigaţie a comisiei referitoare la propunerea de achiziţie a Ilva şi 
a fost acordată pe baza angajamentul companiei de a pune la vânzare unităţi din Italia, România, Macedonia, 
Republica Cehă, Luxemburg şi Belgia, după cum s-a anunţat pe 13 aprilie 2018. Aprobarea CE este un punct 
semnificativ al tranzacţiei de preluare a Ilva şi reprezintă un pas important pentru finalizarea acestui acord, 
aşteptată să se întâmple în curând”, se arată într-un comunicat al ArcelorMittal remis MEDIAFAX. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Europa, China şi Rusia discută despre o nouă înţelegere nucleară pentru Iran 
Diplomaţi din Europa, China şi Rusia discută despre o nouă înţelegere prin care să ajute financiar Iranul, dar şi să 
limiteze dezvoltarea rachetelor nucleare ale Teheranului şi influenţa din regiune, în încercarea de a salva acordul 
nuclear din 2015, relatează site-ul agenţiei Reuters. 
Oficialii se vor întâlni la Viena în următoarele săptămâni pentru a discuta următorii paşi pe care o să îi facă în 
urma deciziei preşedintelui american Donald Trump de a retrage Statele Unite din acordul nuclear, au relata 
publicaţiile germane the Welt şi Sonntag. 
Germania, Franţa, Marea Britanie, Rusia şi China vor participa la discuţii, însă reprezentanţii Statelor Unite nu vor 
fi prezenţi. Încă nu este clar dacă Iranul, care a se opune limitării programului rachetelor militar, va participa. 
Marile puteri din grupul P5+1 (China, Franţa, Rusia, Marea Britanie, Statele Unite plus Germania) au semnat în 
2015 un acord cu Iranul prin care Teheranul se angajează să limiteze activităţile atomice în schimbul relaxării 
sancţiunilor internaţionale. 
Încheierea unui nou acord care să limiteze programul nuclear şi influenţa Teheranului în regiune l-ar putea 
convinge pe Donald Trump să ridice sancţiunile impuse Iranului. 
"Trebuie să scăpăm de numele 'acordul nuclear de la Viena' şi să adăugăm câteva elemente noi. Doar asta îl va 
convinge pe preşedintele Trump să ridice sancţiunile", a afirmat un diplomat european de rang înalt. 
Ministerul german de Externe nu a putut da imediat declaraţii. 
Comisarul european pentru Energie şi Climă, Miguel Arias Canete, i-a transmis Iranului, sâmbătă, că Blocul 
comunitar îşi va păstra angajamentul de a menţine acordul nuclear. 
Oficiali din Germania şi alte ţări membre UE consideră că renunţarea completă la acord va avea consecinţe 
dezastruoase. 
Ministrul iranian de Externe Mohammed Javad Zarif a declarat săptmâna trecută că Iranul şi puterile europene au 
progresat în negocierile privind acordul nuclear, însă menţinerea sa depinde de ce se va întâmpla în următoarele 
săptămâni. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Petro Poroşenko: Proiectul gazoductului Nord Stream 2 exprimă doar interesele geopolitice ale Rusiei 
Proiectul gazoductului Nord Stream 2 exprimă doar interesele geopolitice ale Rusiei şi are misiunea de a dezbina 
unitatea Europei, a declarat preşedintele Ucrainei, Petro Poroşenko, în cadrul unui interviu publicat duminică de 
Frankfurter Allgemeine Zeitung, citat de site-ul agenţiei Unian. 
”Nord Stream 2 este un proiect strict geopolitic al Kremlinului şi nu are nicio legătură cu realitatea economică. El 
are misiunea doar să dezbine unitatea Europei şi în cele din urmă să distrugă UE”, a declarat preşedintele 
ucrainean. 
”Acum a venit momentul ca Europa să aleagă: fie să-i susţină pe cei care vor să i se alăture, fie să construiască 
acest gazoduct şi astfel să hrănească monstrul care o urăşte”, a adăugat Poroşenko. 
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Proiectul Nord Stream 2 a fost propus pentru livrarea unei cantitaţi mai mari de gaze din nodul Siberiei, cu 
ajutorul unei rute mai scurte decât cea deja existentă, ceea ce ar ajuta la scăderea costurilor. 
Gigantul rus Gazprom încearcă să construiască, împreună cu firmele europene, o conductă de 1.200 de kilometri 
care să transporte gazul natural din Rusia spre Germania prin Marea Baltică, ocolind Polonia, Ucraina şi ţările 
baltice. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Muntenegru ia în calcul ridicarea unui gard la graniţa cu Albania pentru a opri imigraţia ilegală 
Muntenegru ia în calcul ridicarea unui gard la graniţa cu Albania cu scopul de a opri imigraţia ilegală, a declarat, 
duminică, Vojislav Dragovic, şeful Departamentului pentru Supravegherea Frontierei de Stat din Muntenegru, 
informează site-ul agenţitei de presă Reuters. 
În ultimii ani, Muntenegru s-a confruntat cu o creştere masivă a numărului de imigranţi care îi tranzitează 
teritoriul pentru a ajunge în ţările bogate din Uniunea Europeană. Anual, mii de imigranţi din Africa şi Orientul 
Mijlociu încearcă să ajungă în cele mai dezvoltate state europene folosindu-se de de noua rută din Balcani, care 
traversează Grecia, Albania şi Muntenegru. 
”În cazul unui flux mai mare de imigranţi, am putea ridica un gard de sârmă ghimpată la graniţa cu Albania”, a 
declarat Dragovic. 
Oficialul muntenegrean a adăugat că autorităţile albaneze refuză în repetate rânduri să accepte imigranţi retrimişi 
de Muntenegru, în pofida unui acord bilateral de readmitere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Independenţa Cataloniei. Spania vrea să menţină controlul asupra regiunii, în pofida alegerii noului premier 
Premierul Spaniei, Mariano Rajoy, plănuieşte să menţină controlul Guvernului central asupra Cataloniei, după ce 
liderul regional a numit politicieni exilaţi sau reţinuţi în cabinetul său de miniştri, relatează publicaţia El Pais, citată 
de Reuters. 
Noul lider catalan Quim Torra şi-a numit cabinetul sâmbătă, deşi a nominalizat politicieni care sunt în închisoare 
sau auto-exilaţi. 
Membrii formaţiunilor politice pro-independeţă au obţinut 70 de locuri în Parlamentul regional în luna decembrie, 
dar au eşuat în a crea un guvern care să includă candidaţi eligibili. 
Într-un comunicat publicat sâmbătă, guvernul a declarat că va trebui să analizeze viabilitatea noului guvern 
catalan, care trebuie să obţină aprobarea guvernului de la Madrid înainte de a prelua puterea regională. 
-0:16 
Constituţia spaniolă interzice separarea regiunilor, mulţi dintre politicienii separatişti din Catalonia fiind acuzaţi de 
acte de rebeliune în urma referendumului de anul trecut. 
Mariano Rajoy a discutat cu liderul partidlui Socialist, Pedro Sanchez, şi liderul partidului Ciudadanos, Albert 
Rivera, despre situaţia din Catalonia, a confirmat cabinetul său duminică. 
Sanchez a declarat că socialiştii vor susţine orice decizie a Guvernului central de a bloca formarea unui cabinet 
catalan care include membri în închisoare sau exil. 
La 27 octombrie 2017, Parlamentul Cataloniei a aprobat, prin vot secret, proclamarea independenţei regiunii faţă 
de Spania şi constituirea unei republici, în baza rezultatului de la referendum. Peste 90% dintre cei care au 
participat la vot s-au declarat în favoarea independenţei, însă rata prezenţei la urne a fost de doar 43%. 
Ulterior, Senatul Spaniei a decis să aprobe suspendarea autonomiei Cataloniei - prin aplicarea Articolului 155 din 
Constituţie - şi demiterea tuturor liderilor regionali. Drept urmare, toate structurile regionale - politice, 
economice şi de securitate - au fost trecute în subordinea directă a Madridului. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com

